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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  6 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 19/2014 
Caràcter: ordinari 
Data: 24 de novembre de 2014 
Horari: 19.00 h a 20.40 h 
Lloc: Centre Cívic de la Creu de Barberà 
 
 
Assistents 
 
Anna Carrasco Serrano, presidenta 
Antonia García Ecija, vocal del PSC 
Concepción Arjona Ruiz, vocal del PSC 
Jesús Lafuente Gutiérrez, vocal del PSC 
Luis Rosal Martínez, vocal del PP 
Conxita Membrives Gabaldá, vocal de l’AV de les Termes 
Juan Egea Zaguirre, vocal de l’AV Campoamor 
Josep Guàrdia Anglès, vocal de les entitats de gent gran 
Andrés Montávez Gómez, vocal de les entitats culturals 
Joan Gasull i Embid, vocal de les entitats juvenils 
Rafael González Díaz, secretari delegat substitut 
 
Altres assistents: 
 
Ricard Garrido Ruiz, Responsable adjunt d’Espai Públic i Serveis Generals 
Eva Vilarrubí Marmol, Gerent de l’Agència Tributària de Sabadell 
Núria Oliva Viles, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Juan López Muñoz, vocal de l’AV de la Creu de Barberà 
Susana Ruiz Espinosa, vocal de les entitats esportives 
Moisés Morales Ruiz, vocal de les entitats educatives 
Mohamed Eddabouzi, vocal de les entitats del grup altres entitats 
Maria Fernanda Navarro Quiñonero, vocal de les entitats de comerciants 
José Luís González Jiménez, vocal dels centres d’ensenyament 
Sagrario Quiñones Ruiz, vocal dels centres d’atenció primària 
 
Excusen l’absència: 
 
Lluís Monge Presencia, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Raquel Alcaide Lozano, representant de CiU (5%) 
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Victor Motos Martín, vocal del PSC 
Lucía Aparicio Herranz, vocal de l’AV d’Espronceda 
Alejandro Vallet Baena, vocal de les entitats juvenils 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Posem a punt la ciutat. Actuacions de millora a diferents punts de la ciutat. 
3. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressupost Municipal per al 2015. 
4. Informació dels consells sectorials 
5. Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 
 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, la presidenta, la Sra. Anna Carrasco, declara 
oberta la sessió. 
 
La Sra. Anna Carrasco explica que s’alterarà l’ordre del dia inicialment previst; s’intercanviarà 
l’ordre de presentació dels punts 2 i 3,  ja que el ponent que explica el punt “Posem a punt la 
ciutat”, el Sr. Ricard Garrido, ha d’anar a fer la presentació a un altre consell de Districte i 
avançarà la seva intervenció. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 
 

S’inicia la votació per conèixer si s’aproven els esborranys de les actes de les sessions 
anteriors. Les actes de les sessions del Ple del dia 14 de juliol de 2014 i del dia 22 de 
setembre de 2014 s’aproven per unanimitat dels assistents en votació ordinària. 

 
(19:05 Arriba el Sr. Luis Rosal) 

 
 
2. Posem a punt la ciutat. Actuacions de millora a diferents punts de la ciutat 
 

La Sra. Anna Carrasco presenta el Sr. Ricard Garrido, responsable adjunt d’Espai 
Públic i Serveis Generals, que explicarà breument el programa d’actuacions i millora 
d’Espai Públic.  
 
El Sr. Ricard Garrido, amb el suport d’una presentació audiovisual, mostra les diferents 
actuacions previstes a la ciutat. L’arxiu està subdividit en districtes i el Sr. Garrido 
concreta les actuacions previstes i/o realitzades en el districte 6. 
 
En el Districte 6 es van preveure nou actuacions a realitzar entre l’últim trimestre del 
2014 i el primer trimestre del 2015, de les quals ja s’han dut a terme: 
 

• Reposició arbustiva i millora del reg a la pl. de la Creu Barberà. 
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• Reposició arbustiva i millora reg a la pl. de Castelao. 
• Reparació i reforç calçada al c. de Domènec Tort. 
• Renovació tram clavegueram a l’av. de Barberà. 
• Reparació i reforç calçada a la rda. de Pau Vila. 
• Reparació i reforç calçada al c. dels Reis Catòlics 

 
I queden pendents de realització: 

 
• La rehabilitació dels espais d’accés a la ciutat per la ctra. de Barberà. 
• La reparació i reforç del ferm de l’av. de Barberà. 
• L’actuació de millora de la calçada del c. d’Arnella. 

 
El Sr. Ricard Garrido explica que la millora de l’accés a la ciutat per la ctra. de Barberà 
està prevista per a finals de l’any 2014 i les altres dues actuacions pel primer trimestre 
de 2015. Afegeix que la programació de les actuacions respon a criteris tècnics i que hi 
ha algunes accions que per la seva complexitat requereixen més temps. 
 
El Sr. Ricard Garrido exposa també les actuacions que estan previstes a la ciutat: 
 

• Reparació i reforç ferm de la Gran Via, ja finalitzat. 
• Inversions en senyalització viària. 
• Subministrament de jocs infantils. 
• Reposició cablejat elèctric enllumenat públic, fent palès que hi ha robatori de 

cablejat a tota la ciutat. 
• Subministrament mobiliari urbà. 
• Actuacions de millora de paviment i calçada. 
• Telegestió bombes gran via. 
• Millora xarxa hídrica. 

 
El Sr. Ricard Garrido, detalla que el programa està format per 80 actuacions i té un cost 
de 3.084.725,55 €, distribuïts de la següent manera: 
 

• Infraestructura Urbana: 100.000 € 
• Parcs i Jardins: 806.087,91 € 
• Mobilitat, trànsit i transport: 50.000 € 
• Vialitat: 2.128.637,55 € 

 
(19:15 Arriba el Sr. Joan Gasull) 

 
La Sra. Anna Carrasco agraeix la presentació del Sr. Ricard Garrido i incideix que en 
l’àmbit del districte de les nou actuacions previstes, sis ja estan realitzades i que les que 
falten estan pendents d’habilitació pressupostària. El procediment seguit és l’aprovació 
de la partida pressupostària, hi ha un període per a la presentació d’al·legacions i 
tràmits, posteriorment es fa el projecte, l’adjudicació i la realització de l’obra. Afegeix 
que el procés s’alenteix quan l’obra és de més envergadura. 
 
Finalitzada la presentació, la Sra. Anna Carrasco demana si hi ha alguna intervenció. 
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El Sr. Josep Guàrdia exposa que va formular una queixa de l’enllumenat que s’ha tardat 
en solucionar. Afegeix que a l’estiu es va inundar la pl. de Castelao i que ell va trucar a 
L’Ajuntament per informar del fet, en aquest cas es va resoldre ràpidament 
 
La Sra. Anna Carrasco explica que hi ha actes d’incivisme i vandalisme i que hi ha una 
responsabilitat compartida en aquest àmbit. En qualsevol cas agraeix que es 
comuniquin al districte els temes d’Espai Públic perquè es puguin resoldre amb la 
màxima celeritat.  
 
En no haver-hi més intervencions, la Sra. Anna Carrasco agraeix l’assistència del Sr. 
Ricard Garrido i dóna pas al següent punt de l’ordre del dia. 
 
(19:20 Marxa el Sr. Ricard Garrido) 

 
 
3. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressupost Municipal per al 2015 
 

La Sra. Anna Carrasco amb el suport d’una presentació explica que la proposta de 
pressupost de l’Ajuntament està centrada en quatre eixos fonamentals: 
 

• Cohesió Social . En aquest àmbit es tracten diversos punts amb l’objectiu de 
garantir i protegir els drets bàsics dels ciutadans i ciutadanes i fomentar la inclusió 
social dels col·lectius més vulnerables. En concret: 

 
- 7,3 milions d’euros per resoldre necessitats socials. S’inclouen en aquest punt, 

l’atenció als infants (centres de tarda), les beques menjador i el Rebost Solidari 
que en aquest moment atén 2.500 famílies al mes. 

- 2 milions d’euros per al dret a l’habitatge. S’inclouen en aquest punt els ajuts al 
lloguer, els habitatges d’emergència social i les mesures per facilitar l’accés a 
l’habitatge. S’incrementa un 55% més la despesa en aquest àmbit.  

- 12,6 milions d’euros per a l’educació. S’inclouen en aquest punt les escoles 
públiques (manteniments i consums inclosos), les escoles bressol  municipals, 
l’escola Illa i els Conservatori Municipal. La Sra. Anna Carrasco afegeix que els 
projectes escolars com Lecxit o Ciutat Escola que es duen a terme des de 
l’Ajuntament s’ofereixen a totes les escoles de la ciutat. 

- Prevenció, promoció i protecció de la salut, especialment en l’àmbit dels joves, 
incloent actuacions de prevenció del sida, del tabaquisme i de malalties de 
transmissió sexual entre altres. 

-  6,3 milions d’euros per a les persones dependents i per a la promoció de 
l’envelliment actiu. La Sra. Anna Carrasco explica que el servei de treballadors 
familiars ja sigui per persones grans i/o per discapacitats continuarà vigent 
durant el 2015. 

- Atenció als col·lectius que pateixen racisme, xenofòbia i violència de gènere 
entre altres. S’inclou en aquest apartat la Xarxa antirumors de Sabadell. La 
Sra. Anna Carrasco lloa el bon funcionament d’aquesta xarxa que es va 
explicar en un altre consell de districte. 
 
El Sr. Antonio Carballo hi intervé per explicar que els rumors falsos són 
interessats i sovint es difonen malintencionadament. En l’àmbit dels Serveis 
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Socials explica que quan el Departament de Benestar Social de la Generalitat 
passa una persona de grau 2  a grau 1, automàticament li retira l’ajuda i que 
l’Ajuntament, a través dels Serveis Socials, segueix garantint el servei. 

 
• Ocupació i Economia local . Aquest àmbit té tres punts d’actuació: 

 
- El  Vapor Llonch. Es treballen múltiples programes d’ocupació, cursos de 

formació, serveis d’acompanyament en la recerca de feina, tallers de 
currículum, entrevistes i orientació laboral. 

- Dinamització de l’activitat productiva. A través de la simplificació dels tràmits 
administratius per a la implantació i l’oferiment de lloguers assequibles per a la 
implantació d’empreses en el Centre d’Empreses Industrials de Can Roqueta.  

- Promoció del comerç, consum i turisme. Mitjançant les campanyes 
periòdiques, l’ajuda a les associacions de comerciants de la ciutat, així com 
assessorament per l’obertura de comerços S’inclouen en aquest apartat: 
l’OMIC, la Fira Sabadell i els mercats. 

 
• Cultura, Esports i Participació Ciutadana . En concret: 

 
- 7 milions d’euros destinats a l’àmbit cultural, que inclou Ca l’Estruc, les festes 

majors, les biblioteques, la programació artística, els teatres, el suport a les 
entitats, els museus i arxius. 

- L’esport, entès com un valor educatiu, tant en l’àmbit escolar com dins els 
equipaments de gestió municipal. 

- Participació Ciutadana, mitjançant el foment de la mediació per a la resolució 
de conflictes, la promoció del voluntariat i el suport a l’associacionisme. La Sra. 
Anna Carrasco recorda que dins d’aquest àmbit hi ha el SAC, el 010, i els 
serveis de mediació entre altres, incidint en els bons resultats del servei de 
mediació per a la resolució de conflictes. 
 
El Sr. Antonio Carballo també valora positivament el bon funcionament 
d’aquest servei. 
 
El Sr. Josep Guàrdia manifesta el seu desacord, ja que va utilitzar el servei per 
un tema de sorolls i no es va resoldre. 
 
La Sra. Anna Carrasco exposa que sense entrar en casos personals el 70% 
dels casos tractats es resolen satisfactòriament. 
 
El Sr. Antonio Carballo intervé per explicar que en l’àmbit del voluntariat 
Sabadell és una ciutat molt solidària, ja que hi ha més de 800 voluntaris i està  
coberta la borsa de voluntaris dels propers tres anys. 

 
•  Millora de l’Espai Públic. Inclou: 

 
- Programa Posem a punt la ciutat. 
- 8 milions d’euros destinats a la via pública: manteniment de l’enllumenat, dels 

ferms, del mobiliari, etc.. La Sra. Anna Carrasco recorda que en els últims anys 
s’ha prioritzat l’eix dels serveis socials per sobre de la via pública i per aquest 
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fet parla de manteniment i no d’inversió. Afegeix que totes les partides inclouen 
els salaris del personal, ho matisa ja que en moltes ocasions s’avalua el 
resultat partint de la xifra genèrica sense considerar els costos associats. 

 
El Sr. Joan Gasull demana que es detalli quina part pertany a personal perquè 
en genèric és difícil discriminar i pot portar a confusió. 

 
En aquest sentit intervenen la Sra. Eva Vilarrubí i el Sr. Rafael González per 
puntualitzar que del total del pressupost un 32,7 % correspon a personal. 
Afegeixen que en la documentació enviada als vocals apareixen les partides 
desglossades.  
 
La Sra. Anna Carrasco explica que és fàcil retenir les grans xifres i després 
minimitzar els resultats però cal considerar que dins de les partides hi ha les 
despeses de personal, de l’equip de govern i de l’oposició. 
 

- 4 milions d’euros destinats a la reparació i millores de les places i jardins. 
- Renovació dels equips de neteja i recollida. 
- Millora del servei de transport públic. 

 
(20:05 Marxa el Sr. Andrés Montávez) 

  
La Sra. Anna Carrasco dóna la benvinguda a la Sra. Eva Vilarrubí, Gerent de l’Agència 
Tributària de Sabadell que presentarà les Ordenances Fiscals i el Pressupost Municipal. 

 
La Sra. Eva Vilarrubí explica que les Ordenances Fiscals tenen un marcat caràcter 
social. Les principals modificacions són: 

 
• Nova Ordenança fiscal General. Millora la informació, dóna garanties i facilitats al 

contribuent. 
• Nova taxa per a la protecció del dret a l’habitatge. Taxa de 455€ per la 

comprovació d’habitatge buit.  
• No pagament de la plusvàlua en el cas de pèrdua de l’habitatge habitual per 

impagament de crèdit hipotecari. 
• De 40 tributs, alguns baixen les seves tarifes i 16 no es modifiquen. 
• Increment moderat de l’1%. 
 

La Sra. Eva Vilarrubí explica que els ingressos són la font de finançament de 
l’Administració i que són necessaris per poder fer despesa. Els ingressos permeten 
elaborar un pressupost que és el que en definitiva possibilita l’actuació del govern. 

 
L’objectiu d’aquest pressupost és treballar per la cohesió social, mitjançant les diferents 
actuacions que s’han detallat (educació, ocupació, serveis socials). En els últims anys el 
pressupost ha estat marcat per un fort component de serveis socials tot i haver-hi una 
gran davallada d’ingressos. La disminució de l’activitat econòmica i el fet que altres 
Administracions s’hagin desentès de determinats pagaments ha forçat la recerca de 
l’equilibri entre racionalitzar la despesa i prioritzar les inversions. Assolida una certa 
tranquil·litat a nivell de solvència i uns mínims garantits en el suport a les persones es 
pot retornar a treballar en l’àmbit de l’espai públic. 
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La Sra. Eva Vilarrubí recorda que el 2014 s’ha treballat amb un pressupost prorrogat del 
2013 i que era un pressupost equilibrat d’ingressos i despeses. El pressupost del 2015 
s’incrementa un 1,75% essent el segon any que es pot incrementar la despesa. 
 
Els ingressos de l’Ajuntament són de diferents tipus: directes, per participació en els 
ingressos d’altres administracions, per subvencions, per ingressos patrimonials 
(lloguers). 
 
Les inversions baixen en global perquè hi ha menys subvencions. L’Ajuntament 
incrementa en 2 milions la xifra de l’any anterior però no pot absorbir la disminució de 
subvencions. 
 
La Sra. Eva Vilarrubí explica que en complir amb les estrictes normes d’estabilitat 
pressupostària marcades pel govern central es genera un cert marge de maniobrabilitat. 
El compliment comporta la solvència i aquesta permet l’accés a préstecs o crèdits en 
millors condicions. 
 
Les despeses estan distribuïdes en diferents capítols: 
 

• Despeses corrents: les despeses de personal, la compra de béns i serveis, els 
interessos, les transferències corrents (altres ens que depenen de l’Ajuntament) i 
fons de provisió. La despesa pressupostada és de 145.407.460 euros. 

• Despeses de Capital: inversions i transferències de capital. La despesa 
pressupostada és de 8.408.500 euros. 

• Despeses financeres: amortitzacions. La despesa pressupostada és de 
17.800.040 euros. 

 
La Sra. Eva Vilarrubí mostra la classificació funcional de les despeses i el detall de les 
mateixes, n’explica una a tall d’exemple, la partida de manteniments de la Via Pública, 
ascendeix a 8.670.120,30 € desglossats en: 

 
• Despesa de personal: 1.443.153,87 € 
• Compra de béns i serveis: 6.701.966,43 € 
• Operacions de capital: 525.000 € 

 
La Sra. Eva Vilarrubí mostra el programa d’inversions i el pressupost consolidat. 
Finalitza la intervenció reiterant l’esforç de l’Agència Tributària de Sabadell en el 
caràcter social de les noves ordenances i en les millores dels serveis, tant pel que fa als 
drets com pel que fa a les obligacions. 
 
La Sra. Anna Carrasco agraeix la intervenció i pregunta si algú vol fer alguna pregunta. 
 
El Sr. Joan Gasull explica que la seva entitat ho havia passat molt malament en els 
últims anys a causa del retard en el pagament de l’Administració que havia arribat a ser 
de 180-210 dies. 
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La Sra. Eva Vilarrubí ressalta l’esforç per assolir la solvència i que el fet de preveure els 
ingressos a través de la recaptació els hi ha permès pagar a 30-43 dies mentre que fa 
un any el pagament era a més de 50 dies. 
 
El Sr. Joan Gasull afegeix que el sistema era pervers perquè a sobre de no cobrar quan 
tocava per qualsevol tema se’ls demanava el certificat d’estar al corrent de pagament. 

 
 
4. Informació dels consells sectorials 
 

La Sra. Anna Carrasco informa que ha tingut lloc el Consell Escolar però que no hi ha el 
representant del mateix per donar compte dels temes tractats. 
 
(20:30 Arriba el Sr. Juan Egea) 

 
 
5. Comunicacions 

 
La Sra. Anna Carrasco informa que no hi ha comunicacions. 

 
 
6. Torn obert de paraules 
 

La Sra. Anna Carrasco obre el torn de paraules. 
 
Pren la paraula el Sr. Josep Guàrdia per informar que la font de la pl. de Castelao no 
funciona. 
 
El Sr. Antonio Carballo informa que en alguns llocs hi ha hagut problemes amb les fonts 
públiques. 
 
La Sra. Anna Carrasco respon que en alguns casos el mal ús ha dut al tancament de 
fonts i que en altres simplement la reparació és costosa, de totes maneres s’esbrinarà 
per què no funciona. 
 
El Sr. Rafael González comunica que el consell de districte previst pel desembre no es 
durà a terme i com que en ple de gener hi ha l’elecció de medalles d’honor demana als 
vocals que vagin pensant les seves propostes. 
 

Finalitzades les intervencions la presidenta, la Sra. Anna Carrasco, aixeca la sessió, de la 
qual, com a secretari delegat substitut, estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari delegat substitut     Vist i plau 

La presidenta 


